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PROTOKÓŁ NR 46/23 

ZE WSPÓLNEGO POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW, 

KOMISJI GOSPODARCZEJ ORAZ KOMISJI SPOŁECZNEJ, 

KTÓRE ODBYŁO SIĘ DNIA 14.09.2023 R. 

 

 
 Posiedzenie o godz. 15.30 otworzyła, a następnie prowadziła, Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów, Barbara Graban. W posiedzeniu uczestniczyło siedmiu 

członków Komisji Budżetu i Finansów (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu), sześciu członków Komisji Gospodarczej oraz pięciu członków Komisji 

Społecznej. 

We wspólnym posiedzeniu komisji wzięli również udział: Janusz Kosecki – Burmistrz 

Miasta, Wojciech Wierzbowski – Sekretarz Miasta, Krystyna Bogulska – Skarbnik Miasta, 

Justyna Kreja – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Skórczu, Anna 

Bielińska – dyrektor Zespołu Szkół Publicznych w Skórczu, Marcin Nowak – 

Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Wierzyca w Starogardzie Gd. oraz Jolanta Neumann 

– inspektor ds. ochrony środowiska w Urzędzie Miejskim w Skórczu. 

 Tematem obrad komisji było omówienie materiałów na najbliższą sesję Rady Miejskiej. 

 

 Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania i rozliczania dotacji celowych z budżetu 

Gminy Miejskiej Skórcz na dofinansowanie prac związanych z transportem  

i unieszkodliwieniem wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Miejskiej Skórcz 

szczegółowo przedstawiła zebranym inspektor ds. ochrony środowiska Jolanta Neumann. 

 W związku z brakiem pytań co do projektu uchwały, przewodniczący poszczególnych 

komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Gospodarcza 6 0 0 

Komisja Społeczna 5 0 0 
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 Informację z działalności Związku Gmin Wierzyca oraz PSZOK w Skórczu w 2022 r. 

w postaci prezentacji multimedialnej (załącznik nr 2 do protokołu) szczegółowo przedstawił 

radnym Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Wierzyca w Starogardzie Gd. Marcin 

Nowak. 

 Radny Marian Firyn pytał, czy można jakoś sprawdzić firmę wywożącą odpady, bo zdarza 

się tak, że firma robi sobie tzw. „szałkę” i sprząta komuś posesję, a koszty idą na gminę.  

 Przewodniczący Nowak odpowiedział, że oczywiście są przeprowadzane kontrole i 

Związek kontroluje przewoźników, ale nie wszystko da się wychwycić. Oczywiście, jeżeli 

ktoś posiada takie informacje o nieprawidłowościach, to zawsze może do nas zgłosić. My 

również śledzimy ślad GPS-ów, które są zamontowane w samochodach. Staramy się, by do 

takich nieprawidłowości nie dochodziło, ale żeby to miało stuprocentową skuteczność, to tak 

naprawdę pracownik Związku czy każdej Gminy w Polsce musiałby jeździć za śmieciarką.   

 W trakcie omawiania prezentacji, Przewodniczący Nowak poinformował, że na terenie 

miasta Skórcz zgłoszone są również dwie deklaracje jako domki letniskowe. Radni zgodnie 

przyznali, że należy te deklaracje skontrolować. Wywiązała się również dyskusja dotycząca 

tego, że w gminach letniskowych jest ogromny problem z tymi nieruchomościami. Ponieważ 

zgłoszone są jako letniska, a np. zamieszkałe są przez cały rok. Właściciel płaci jedną opłatę 

roczną, której górna granica określona jest w rozporządzeniu, a odpady są odbierane z jego 

nieruchomości zgodnie z harmonogramem. Przewodniczący Nowak wyjaśnił, że tam również 

są przeprowadzane kontrole i prowadzone są postępowania wyjaśniające. To wszystko 

wymaga dużo pracy administracyjnej i zaangażowania wielu osób, co również generuje 

koszty dla Związku.  

 Jeżeli chodzi o perspektywy Związku, to Przewodniczący Nowak powiedział, że obecne 

umowy obowiązują do 30 września 2024 roku. Na początku przyszłego roku będą ogłoszone 

przetargi na nowy okres. W tej chwili przygotowywana jest Specyfikacja Istotnych 

Warunków Zamówienia, gdzie będą określone warunki nowej perspektywy. Zostały również 

złożone dwa wnioski do Programu Inwestycji Strategicznych Polski Ład na sfinansowanie 

zakupu pojemników, żeby mieć własne pojemniki, żeby o tyle taniej wyszło w postępowaniu 

przetargowym. Jaki będzie wynik? Tego na razie nie wiemy. Zamysł jest taki, że jeżeli uda 

nam się otrzymać to dofinansowanie, żeby zmobilizować mieszkańców o lepszą dbałość, to 

przekażemy je mieszkańcom na własność. Jednak, gdy pojemnik się zepsuje, to będzie sobie 

musiał kupić kolejny na własny koszt.  

 Przewodniczący Komisji Gospodarczej zwrócił jednak uwagę na fakt, iż często się zdarza 

tak, że pracownicy firmy wywożącej odpady nie dbają o te pojemniki i często je uszkadzają, 
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więc zrzucenie ich naprawy, albo zakupu nowego pojemnika na mieszkańca, nie jest dobrym 

rozwiązaniem.  

 Radna Justyna Kreja pytała, czy przy okazji składania wniosków o dopłaty na węgiel, 

udało się uporządkować trochę spraw związanych ze śmieciami, na co Przewodniczący 

Nowak odpowiedział, że tak. To jest w dalszym ciągu weryfikowane, ponieważ bywało tak, 

że tam, gdzie były złożone dwa wnioski o dodatek węglowy, tam była jedna deklaracja na 

wywóz odpadów. Muszę jednak Państwu powiedzieć, że bywały też takie sytuacje, że 

podczas naszej weryfikacji, wnioski węglowe zostały wycofywane.  

 Po zakończeniu omawiania spraw związanych z działalnością Związku Gmin Wierzyca, 

Przewodniczący Marcin Nowak opuścił posiedzenie komisji. 

 

 Projekt uchwały w sprawie zamiany uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Skórcz  

na 2023 rok szczegółowo przedstawiła zebranym Skarbnik Miasta Krystyna Bogulska. 

 Dodatkowo, Burmistrz zwrócił uwagę radnych na fakt, że po raz kolejny nie udało się 

sprzedać tej dużej działki, która była w planie do sprzedaży. Chyba zostanie podjęta kolejna 

próba, jednak jest kwestia tego, czy w tej samej cenie, czy może obniżyć cenę o 10%. 

Musimy również sprawdzić, jak wygląda sprawa możliwości sprzedaży tej działki na raty. 

Trzeba tutaj rozważyć różne opcje. Przychody z jej sprzedaży były zaplanowane w budżecie. 

Radni doskonale wiedzą, jakie są w tej chwili potrzeby, czy szkoły, czy przedszkola… Te 

pieniądze by się nam przydały, więc postaramy się podjąć kolejną próbę sprzedaży tej działki. 

 W związku z brakiem pytań co do omawianego projektu uchwały, przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban, zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 7, 

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

   

 Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Skórcz na lata 2023 - 2033 przedstawiła zebranym Skarbnik Miasta Krystyna 

Bogulska. 
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 W związku z brakiem pytań co do omawianego projektu uchwały, przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban, zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 7, 

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

 

 Projekt uchwały w sprawie procedury opracowania projektu i uchwalania budżetu 

Gminy Miejskiej Skórcz oraz określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 

wykonania budżetu przedstawiła zebranym Skarbnik Miasta Krystyna Bogulska. 

 W związku z brakiem pytań co do omawianego projektu uchwały, przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban, zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 7, 

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej stanowiącej mienie Gminy Miejskiej Skórcz, oznaczonej geodezyjnie 

numerem 336/3, w drodze przetargu ustnego ograniczonego przedstawił zebranym 

Burmistrz Miasta Janusz Kosecki. 

 W związku z brakiem pytań co do projektu uchwały, przewodniczący poszczególnych 

komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Gospodarcza 6 0 0 

Komisja Społeczna 5 0 0 
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Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej stanowiącej mienie Gminy Miejskiej Skórcz, oznaczonej geodezyjnie 

numerem 336/4, w drodze przetargu ustnego ograniczonego przedstawił zebranym 

Burmistrz Miasta Janusz Kosecki. 

 W związku z brakiem pytań co do projektu uchwały, przewodniczący poszczególnych 

komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Gospodarcza 6 0 0 

Komisja Społeczna 5 0 0 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w przedszkolach i szkołach podstawowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Miejska Skórcz przedstawił zebranym Burmistrz Miasta Janusz 

Kosecki. 

 W związku z brakiem pytań co do projektu uchwały, przewodniczący poszczególnych 

komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Gospodarcza 6 0 0 

Komisja Społeczna 5 0 0 

 

Informację o funkcjonowaniu Zespołu Szkół Publicznych w Skórczu po oddaniu 

do użytkowania nowego obiektu Przedszkola Miejskiego przedstawiła zebranym dyrektor 

Zespołu Szkół Publicznych w Skórczu Anna Bielińska.  

Pani dyrektor powiedziała, że udało się – to jest najważniejsze, ale nadal jest ciężko. 

Największym problemem jest to, że firmie, która usuwa usterki po kilka razy trzeba 

przypominać pewne rzeczy. To wszystko trwa. To wszystko się ciągnie, oni cały czas pracują 
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popołudniami. To nam utrudnia pracę. Zawsze jeszcze pojawiają się jakieś niedoróbki. 

Sukcesem jest, że udało się uruchomić kuchnię. Tu pojawił się kolejny problem, ponieważ 

nasza pani kucharka jest w szpitalu, więc kuchnię objęły nowe osoby, ale dzięki temu, że 

jesteśmy zespołem, jakoś sobie radzimy. Pracujemy w okrojonym składzie, ale jeszcze jakoś 

się trzymamy.  

Burmistrz powiedział, że pierwszy miesiąc, czy dwa, to będzie czas, w którym trzeba 

będzie to wszystko podogrywać. Firma ma termin na usunięcie wszystkich usterek do końca 

września. Tak zostało to ustalone. Oni robią to popołudniami, albo w weekendy, ale to jest też 

uciążliwe. Muszę tutaj Państwu powiedzieć, że pani z Sanepidu, co przekazał mi pan 

Sekretarz, czy wczoraj jak byłem z panem Olszynką, który oglądał przedszkole, żeby za 

chwilę coś umieścić na ścianie, jakieś malowidło, to były to osoby zachwycone tym, co 

widziały. Czy z zewnątrz, czy w środku, wyposażeniem i w ogóle. A to jeszcze nie wszystko, 

bo czekamy jeszcze za częścią mebli do środka, a jak zamontujemy wszystkie meble, to 

jeszcze będziemy wieszać wszystkie monitory, które mamy, te podłogi multimedialne, itd. To 

wszystko już jest, tylko potrzeba trochę czasu.  

Pani dyrektor Anna Bielińska podkreśliła duże zaangażowanie pracowników 

przedszkola. Mocno się zaangażowali, żeby to wszystko ruszyło w dniu, w którym powinno. 

Duże wsparcie miałam ze strony pana Burmistrza, pana Sekretarza i pana Przewodniczącego 

Komisji Gospodarczej. Jest jeszcze jeden temat, który chciałabym już teraz poruszyć. Na 

razie udaje nam się funkcjonować dzięki projektowi bez zwiększenia ilości godzin jeżeli 

chodzi o opiekę nad dziećmi sześcioletnimi. Natomiast, prawdopodobnie będziemy musieli 

tutaj wnioskować o większą ilość godzin, ponieważ rodzice zwiększają ilość tych godzin, a 

ponieważ obiecaliśmy, że będzie zapewniona opieka dla tych dzieci, to teraz musimy się z 

tego wywiązać. Liczę, że tak do listopada uda się w tych godzinach, które mamy, ale później 

nie wiem, jak to będzie.  

Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że to jest wpisane w zadania własne gminy i 

tutaj nie ma o czym dyskutować. Będziemy musieli znaleźć środki, żeby to pokryć, tylko tak, 

jak wiecie, tych środków na ten moment nie mamy. Musimy pomyśleć jak to zrobić. Nie 

ukrywam, że z panem Sekretarzem myśleliśmy już o jakimś kolejnym projekcie, żeby na 

jakieś dodatkowe zadania, godziny, zadania miękkie, pozyskać te środki. Teraz akurat na 

jesień mają być ogłoszone te konkursy, jeżeli chodzi o edukację, także tutaj trzeba o tym 

ewentualnie pomyśleć, bo jest to jakieś wyjście z sytuacji. My musimy teraz uderzać w takie 
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projekty, gdzie nie ma nacisku na zwiększanie ilości dzieci w przedszkolach, bo w tej kwestii 

my już nic więcej nie zrobimy. My już mamy na maksa.  

Informację o realizacji zadań oświatowych, wynikach sprawdzianów i egzaminów 

za poprzedni rok szkolny radni otrzymali na piśmie, więc odstąpiono od jej odczytania.  

Pani dyrektor podkreśliła, że jeżeli chodzi o egzamin ósmoklasisty, to udało się 

osiągnąć bardzo ładne wyniki. Jeżeli chodzi o język polski, to mieliśmy nawet wyższe wyniki 

niż ogólnopolskie. Matematyka była też dobra. Język angielski był na poziomie powiatu, więc 

uważam, że to są bardzo dobre wyniki.  

Radny Eggert pytał, czy te wyniki są lepsze niż w roku ubiegłym, na co pani dyrektor 

odpowiedziała, że w zeszłym roku matematyka była na wyższym poziomie, a w tym roku 

język polski jest na wyższym poziomie. To się waha, ale wyniki są bardzo dobre.  

Radny Piotr Frost pytał o to, czy doszli jacyś nowi nauczyciele, na co pani dyrektor 

wyjaśniła, że nie zatrudniała zbyt wielu nauczycieli, gdyż taniej jest dać nadgodziny już 

zatrudnionym nauczycielom. Doszli nauczyciele w przedszkolu, bo tam była taka 

konieczność. Natomiast mamy czworo nauczycieli, którzy są na urlopach zdrowotnych i to 

jest dla nas trochę kłopotliwe.  

Sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym przedstawił Burmistrz 

Miasta Janusz Kosecki. 

Radny Adam Gawrzyał pytał o nabycie działki od Skarbu Państwa, na co Burmistrz 

Janusz Kosecki wyjaśnił, że jest to nieruchomość, o którą walczyliśmy kilka lat. W końcu 

nam tą działkę przekazano. Odzyskaliśmy mienie, które kiedyś należało do miasta i gminy 

Skórcz. Gmina Skórcz się zrzekła swojego prawa własności co do tej nieruchomości i 

Starosta przekazał nam tą działkę za darmo.  

Radny Gawrzyał pytał o udziały w spółce mięsnej, na co Burmistrz odpowiedział, że 

nie wie, co stało się z udziałami wpłacanymi do spółki. Tutaj jest mowa tylko o odzyskaniu 

gruntu.  

Radny Adam Gawrzyał pytał o spotkanie w sprawie sieci ciepłowniczej, na co 

Burmistrz odpowiedział, że jesteśmy po przetargu na budowę sieci ciepłowniczej od budynku 

Pomorska 3 na ul. Wojska Polskiego aż do bloków TBS. Trwają uzgodnienia. To spotkanie 

dotyczyło m.in. trasy, jaką ta sieć ma przebiegać. Chodziło nam głównie o to, żeby biegło to 
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po terenach gminnych albo po terenach Zarządu Dróg Wojewódzkich, a na pewno nie po 

terenach PKP, ponieważ tam uzgodnienia mogłyby trwać kilka lat. Taką trasę udało się 

znaleźć i na podstawie naszych ustaleń, firma z Grudziądza przygotowuje dokumentację. 

Najprawdopodobniej już w październiku będą realizować część tej sieci. My w przedszkolu 

mamy już rurę przygotowaną. Od kotłowni aż do chodnika jest rura przygotowana na tą sieć 

ciepłowniczą. 

Radny Adam Gawrzyał pytał o spotkanie w Wodach Polskich dotyczące taryfy dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.  

Burmistrz Janusz Kosecki wyjaśnił, że wg Wód Polskich wnioski są sporządzone nie 

do końca tak, jak oni by chcieli. Oni by nie chcieli, żeby te wszystkie różnice były 

pokazywane i sugerowali, żeby pan kierownik Roman Jerkiewicz wniosek wycofał, czego pan 

kierownik nie zrobił. Oczywiście, decyzja na podstawie starego wniosku jest odmowna i pan 

kierownik stwierdził, że będzie jeszcze raz na jesień składał ponownie wniosek. Ale to się też 

nie uda na podstawie tylko tych parametrów, jakie oni by chcieli, bo to ma dobrze wyglądać u 

nich w dokumentacji, mówiąc delikatnie.  

Radny Henryk Czarnecki pytał, czy jest ktoś chętny na stanowisko kierownika ZGM, 

na co Burmistrz odpowiedział, że był konkurs ogłoszony i nie wpłynęło żadne podanie. 

Pewnie w październiku będziemy ponownie ogłaszali konkurs. Burmistrz poinformował 

jeszcze radnych o tym, że zostały złożone trzy wnioski do Polskiego Ładu na sfinansowanie 

zadań związanych z modernizacją, przebudową i rozbudową oraz termomodernizacją 

budynku remizy, na przebudowę, rozbudowę i modernizację dróg gminnych, to jest około 

trzynastu odcinków oraz na kompleksową modernizację Stadionu Miejskiego obejmującą 

budynek na stadionie, parking przed, a także budowę pumptracka i skateparku w Parku 

Miejskim. Takie trzy wnioski mamy złożone. Burmistrz zaznaczył również, że jeszcze w tym 

roku będziemy mieli promocję książki autorstwa pracownika IPN-u, który pisze o mordzie w 

lasach na Zajączku. Promocja ta pewnie odbędzie się w listopadzie. Tam też chcieliśmy 

pewne rzeczy zweryfikować, niestety IPN w trybie pilnym w ciągu jednego dnia kazał 

autorowi robić skład i puszczać do druku, ponieważ stwierdzono, że niestety później może nie 

będzie możliwości, żeby to wydrukować. Zapoznałem się z tym materiałem i jest tam sporo 

materiałów związanych z zeznaniami świadków, więc może to być ciekawa pozycja i myślę, 

że istotna z punktu widzenia naszego miasta i okolicznych miejscowości. Na zakończenie 

swojej wypowiedzi, Burmistrz zaprosił do urzędu wszystkie osoby zainteresowane 
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dokumentacją budowy obwodnicy. Można się z tą dokumentacją zapoznać. Jak się uda, to 

przetarg zostanie ogłoszony jeszcze w tym roku. Tam wszystko idzie zgodnie z kalendarzem. 

Na zakończenie obrad, Przewodnicząca Barbara Graban poprosiła, by do dnia sesji 

radni zastanowili się nad propozycjami i wnioskami do budżetu miasta na przyszły rok.  

 W związku z brakiem dalszych spraw do omówienia, Przewodnicząca Komisji Budżetu  

i Finansów Barbara Graban podziękowała wszystkim za przybycie i zakończyła wspólne 

posiedzenie komisji o godz. 17.30. Protokół zawiera 9 ponumerowanych stron maszynopisu  

i 2 załączniki.   

 

             Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów         

                 Barbara Graban 

 

 

Protokolant: Iwona Dembska 

Skórcz, dnia 19.09.2023 r.  


